
انتقاد ورزشکار آمریکایی
از ترور سردار سلیمانی

ورزش��کار راگبی آمریکایی از عمل تروریستی دولت 
این کش��ور در به شهادت رساندن سردار قاسم سلیمانی 
انتقاد کرد.  سپهبد قاسم سلیمانی، فرمانده سپاه قدس و 
همراهانش صبح جمعه در نزدیکی  فرودگاه بین المللی 
بغداد مورد حمله هوای��ی آمریکایی ها قرار گرفتند و به 
شهادت رس��یدند. دیلی میل در این باره نوشت: »دونالد 
ترامپ بعد از این اتفاق در ادعایی عنوان کرد این اقدام برای 
جلوگیری از جنگ بوده تا آغاز آن. البته کالین کاپرنیک، 
بازیک��ن تیم راگبی در آمریکا نظر دیگری دارد و معتقد 
است این اظهارنظر ترامپ به نوعی قدرت طلبی آمریکاست 
و حمله به مردم  دیگر. این حمله چیز جدیدی از حملات 
تروریستی علیه مردم  س��یاه و قهوه ای )نژادهای دیگر( 
نیس��ت. این پایان کار نبود. او توئیت دیگری نیز منتشر 
کرد و نوشت: آمریکا همیشه افراد نژادهای مختلف را در 
داخل و خارج تحریم و محاصره کرده است. نظامی گری 
آمریکا، سلاحی اس��ت که توسط امپریالیسم آمریکا به 
دست گرفته شده است، برای تحمیل سیاست های خود 
و غارتگری جهان غیر خود«. این صحبت های کاپرنیک 
با واکنش های زیادی در جامعه آمریکا روبه رو شده است. 
کاپرنیک ورزشکاری است که بارها مواضع سیاسی خود 
را درباره موضوعات مختلف از جمله نژادپرستی و تبعیض 

در دستگاه های دولتی آمریکا بیان کرده است.

دایی پیشنهاد ذوب آهن را رد کرد
سرمربی سابق تیم فوتبال سایپا اعلام کرد پیشنهاد 
باش��گاه ذوب آهن را برای همکاری نپذیرفته است. علی 
دایی درباره خبر توافقش با باشگاه ذوب آهن اصفهان اظهار 
کرد: از مدیران باش��گاه ذوب آهن به خاطر پیشنهادشان 
سپاسگزارم اما من به خاطر مشکلات شخصی که نمی توانم 
از تهران خارج شوم، نتوانستم پیشنهاد آنها را بپذیرم. او در 
پاسخ به این سوال که آیا برای هدایت تیم ملی با او مذاکره 
شده است یا خیر؟ گفت: هیچ صحبتی با من نشده است.

انتقاد مارکا از سیاست های دوگانه  
فیفا در قبال فوتبال ایران

مارکا در گزارش��ی به انتقاد از سیاس��ت های دوگانه 
فیفا علیه ایران پرداخت. نویس��نده این نش��ریه معتقد 
است فیفا درحالی بر حضور زنان در ورزشگاه های ایران 
تاکید دارد ک��ه در قبال اجرای تحریم های آمریکا علیه 
فوتبال ایران س��کوت کرده است؛ س��کوتی که نشان از 
دخالت سیاست در فوتبال دارد. به نقل از مارکا، چالش 
 پرداخت حقوق مربیان خارجی از جمله مارک ویلموتس و
آندره آ اس��تراماچونی، به دلیل تحریم های اعمال شده از 
س��وی ایالات متحده به یک نگرانی گسترده در ورزش 
ایران تبدیل شده است. تحریم های ایالات متحده علیه 
ایران مانع استفاده بانک های ایرانی از سیستم بین المللی 
SWIFT برای انجام نقل وانتقالات بین المللی می شود. 
مارک ویلموتس، مربی ایران اوایل ماه دسامبر تنها 7 ماه 
پس از جایگزینی کارلوس کی روش به دلیل مش��کلات 
پرداخت، از س��مت خ��ود به عنوان س��رمربی این تیم 
کنار رفت. آندره آ اس��تراماچونی که پیش از این هدایت 
اینترمیلان و اودینزه را نیز بر عهده داش��ت نیز به دلیل 
پرداخت نش��دن حقوق، چند روز بعد به عنوان سرمربی 
اس��تقلال تهران اس��تعفا کرد و اکنون سرمربی پیشین 
رئال بتیس، گابریل کالدرون نیز به دلیل مشکلات مالی 
و همین مشکلات پرداخت، قصد دارد از پرسپولیس خارج 
شود. در حالی که فیفا فشار زیادی را به ایران در موضوع 
حضور زنان در ورزشگاه ها وارد کرد، در زمینه مشکلات 
ورزشی ایران برای پرداخت حقوق مربیان خارجی هیچ 
کاری نکرده است و ایران را تنها گذاشت. این استاندارد 
دوگانه فیفا علیه ایران، این ظن را ایجاد می کند که هنوز 
دخالت سیاسی در ورزش وجود دارد. این نشان می دهد که 
سیاست هنوز در جهان ورزش نقش اصلی را ایفا می کند.

پنجاه ودومین سالگرد جهان پهلوان 
تختی برگزار می شود

مراسم گرامیداشت پنجاه ودومین سالگرد جهان پهلوان 
غلامرضا تختی ۱7 دی ماه برگزار می شود. روز سه شنبه ۱7 
دی ماه در ابن بابویه شهرری مراسم پنجاه ودومین سالگرد 
درگذشت جهان پهلوان غلامرضا تختی بر سر مزار وی 
برگزار می ش��ود. به دلیل همزمانی این مراسم با مراسم 
تشییع پیکر شهید وحید زمانیان از همراهان سردار رشید 
اسلام شهید حاج قاسم سلیمانی در شهر ری، این مراسم 

از ساعت ۸:۳۰ تا ۱۰ برگزار می شود.

اخبار

ورزشی
فراخوان وزارت ورزش برای مشارکت در مراسم تشییع پیکر سردار شهید سلیمانی

وزارت ورزش و جوانان طی فراخوانی از جامعه ورزش خواست روز دوشنبه )امروز( در مراسم تشییع شهید سلیمانی شرکت کنند. در این فراخوان محل 
تجمع ورزشکاران، مدیران و روسای فدراسیون ها و هیأت های ورزشی و سازمان های مردم نهاد جوانان برای مراسم تشییع و بدرقه پیکر پاک شهید عالی مقام 
سردار سپهبد قاسم سلیمانی اعلام شد؛ دوشنبه شانزدهم دی ماه ساعت ۸ صبح، ضلع شرقی دانشگاه تهران تقاطع خیابان طالقانی و خیابان قدس.

پس از منتفی ش��دن حضور استراماچونی در استقلال، فرهاد 
مجیدی، بازیکن محبوب و سابق آبی ها بار دیگر هدایت این تیم را 
بر عهده گرفت. فرهاد هفته گذشته پس از توافق نهایی با مدیران 
استقلال، به دلیل نارضایتی هواداران، در صفحه اینستاگرام خود از 
منتفی شدن حضورش در استقلال خبر داد و عنوان کرد تا زمانی 
که طرفداران او را نخواهند باز نمی گردد اما درست یک هفته بعد 
و با نیامدن قطعی استراماچونی، او در دقیقه ۹۰ سرمربی استقلال 
ش��د. در همین ارتباط »وطن ام��روز« با دکتر حمیدرضا آصفی، 
س��خنگوی س��ابق وزارت امور خارجه و عضو سابق هیات مدیره 
استقلال گفت و گویی داش��ته است. همچنین درباره موضوع روز 
جهان یعنی شهادت سردار قاسم سلیمانی که دنیا را تحت تأثیر 

قرار داد با دکتر آصفی صحبت کردیم.
  به عنوان سخنگوی سابق وزارت امور خارجه، با شنیدن خبر 

شهادت سردار سلیمانی چه احساسی داشتید؟
حادث��ه دردآوری بود. برای خواندن فاتحه داش��تم به امامزاده 
عبدالله می رفتم که خبر شهادت سردار سلیمانی را شنیدم؛ شوک 

شدم و باور نمی کردم. اول فکر کردم از دروغ هایی است که برخی 
کانال ها منتشر می کنند اما وقتی مطمئن شدم حیرت کردم. فکر 
می کنم هر کسی این خبر را شنید در شوک عمیق فرو رفت. سردار 
سلیمانی یک فرد سیاسی- نظامی - فرهنگی  بود. خاکی  بودنش، 
اعتماد به نفسش و باورهایش از ویژگی های خوب او بود. شهادت 

او حادثه تلخی نه تنها برای ایران، بلکه برای جبهه مقاومت است.
  خاطره ای از سردار دارید؟

زمانی که در وزارت امور خارجه بودم، جلسات متعددی با سردار 
سلیمانی داشتیم؛ بویژه درباره موضوعات مربوط به افغانستان و عراق، 
چون درباره این 2 کشور او درگیر بود. او فهم سیاسی بالایی داشت و 
با شناخت کامل از منطقه و به دور از احساسات نظر می داد. نظراتش 

هم مورد توجه قرار می گرفت.
  قرار بر این است انتقام سختی بابت این حادثه تلخ گرفته شود.

نمی دانم انتقام چگونه خواهد بود اما چیزی که گفته شده این 
است که این انتقام قوی، محکم و دردآور خواهد بود. البته زمان آن 
باید با هوشیاری و با توجه به امکانات و بر اصل غافلگیری باشد. باید 

صبر کرد تا کسانی که مسؤولیت دارند درباره آن تصمیم بگیرند.
  صحبت های مان را با موضوع باشگاه استقلال ادامه دهیم. 3 هفته 
مذاکره برای بازگرداندن استراماچونی، مربی ایتالیایی استقلال به 
جایی نرسید و کارش با این تیم تمام شد؛ مقصر نیامدن این مربی 

چه کسی یا کسانی بودند؟
م��ن همان هفت��ه اول که او از ایران رفت گفتم ایش��ان دیگر 
بازنخواهد گش��ت و باید رهایش کنیم. چ��ون کار غیر اخلاقی و 
غیر حرفه ای انجام داد. مربی حرفه ای روز مس��ابقه تیمش را رها 
نمی کند. اول خود او مقصر بود و دوم مسؤولان استقلال که گذاشتند 
کار به اینجا بکشد. البته وزارت ورزش و وزارت امور خارجه هم نباید 
از خودشان هزینه می کردند، چون این بدعتی می شود که تیم های 

دیگر هم انتظار کمک خواهند داشت.
  مدیران اس�تقلال 3 روز در دوحه قطر با وکلای استراماچونی 
جلسه گذاشتند که فایده ای هم نداشت، البته شایعه شده بود اصلا 

جلسه ای تشکیل نشده و استقلالی ها دروغ می گویند!
در این زمینه به مدیران استقلال اعتماد می کنم و جلسه برگزار 

شده است اما آقای استراماچونی نمی خواست به ایران بازگردد. 
  این اتفاق در باشگاه پرسپولیس هم رخ داده و کالدرون هم ممکن 

است هرگز به ایران بازنگردد.
امیدوارم این اتفاق تکرار نش��ود. 2 تیم استقلال و پرسپولیس 
افتخار این کش��ور هس��تند و نباید بگذاریم به بحران برسند. اگر 
پرس��پولیس هم مثل استقلال سرمربی اش بازنگردد این تیم هم 

صدمه خواهد دید.
  چط�ور می ش�ود مربی�ان خارجی  مثل ویلموت�س، کی روش، 
اس�تراماچونی و کالدرون همگی به راحتی ایران را برای همیشه 

ترک می کنند؟
2 علت دارد؛ یکی اینکه مدیران ما قراردادها را بد می نویسند و 
از کسی کمک نمی گیرند. دوم اینکه مدیران به تعهدات شان عمل 
نمی کنند. به هر حال کسانی که با خارجی ها قرارداد می بندند باید 
شرایط کشور را بسنجند. منابع مالی و امکانات تیم را ببینند و بعد 
قرارداد امضا کنند. خارجی ها مثل ایرانی ها نیستند و پول شان را 
سر ساعت می خواهند. آنها مثل مرحوم دهداری و امیر آصفی، امیر 
قلعه نویی، منصور پورحیدری و... نیستند که گذشت داشته باشند 

یا حتی پولی هم نگیرند.
  همه این مربیان می گویند مسؤولان فوتبالی ما دروغ می گویند.

من اعتقاد ندارم و به خودم هم جرأت نمی دهم بگویم مسؤولان 
ما دروغ می گویند. من فقط می گویم مس��ؤولان ما ممکن است 
سوء محاسبه راجع به دریافت ها و پرداخت ها داشته باشند و دچار 

اشتباه شده باشند.
   فرهاد مجیدی با وجود نارضایتی هواداران استقلال، جانشین 

استراماچونی شد؛ نظر شما درباره این انتخاب چیست؟
نظر هیأت مدیره بوده است که فرهاد مجیدی سرمربی استقلال 
باشد و باید هم احترام گذاشت. باید به مجیدی فرصت داد خودش 
را اثب��ات کند. از پیش داوری و قض��اوت قبل از حضور در میدان 
خودداری کنیم. همه هواداران باید حمایت و کمک کنند تا او موفق 
شود. هیأت مدیره هم با توجه به شرایط موجود به این گزینه رسیده 
است و آرزوی موفقیت برای مجیدی و هیأت مدیره استقلال دارم.

  صحبت از هیأت مدیره استقلال شد؛ به شما هم پیشنهاد عضویت 
در هیأت مدیره این تیم شده بود؟

بل��ه! با من صحبت کرده بودند. ابت��دا هم بر این باور بودم که 
اس��تقلال نیاز دارد و باید کمک کنم. حتی چراغ سبز هم نشان 
داده بودم اما گرفتاری های فکری و شغلی ام طوری است که اجازه 
نداد. شرایط استقلال طوری است که باید تمام وقت در اختیارش 
بود، من هم واقعیتش این شرایط را نداشتم که همه فکر و انرژی ام 
را ب��رای این تیم بگذارم. به رغم اینکه وزارت ورزش به من اعتماد 
کرد و از محبت آنها هم ممنون هستم اما چند روز پیش از حضور 

در هیأت مدیره استقلال عذرخواهی کردم.
  این خیلی خوب اس�ت که ش�ما صندلی را تحت هر شرایطی 
نمی خواهید؛ برخلاف شما خیلی ها با وجود ناکارآمدی همچنان 

در هیأت مدیره استقلال حضور دارند.
الان هر کسی که چه به استقلال و چه به پرسپولیس می رود، 
باید تمام وقت خودش را وقف تیم کند. نمی ش��ود تنها هفته ای 
5-4 ساعت زمان برای تیم گذاشت. شاید برای برخی ها حضور در 
باشگاه  های استقلال و پرسپولیس نام و معروفیت بیاورد اما بدون 

انرژی و وقت گذاشتن، حضورشان مفید نخواهد بود.

 دکتر حمیدرضا آصفی در مصاحبه با »وطن امروز«
 از شهادت حاج قاسم سلیمانی گفت

 انتقام قوی و دردآور 
خواهد بود

دوشنبه 16 دی 1398
وطن امروز     شماره 2835

در مراسم میثاق جامعه ورزش با سپهبد 
شهید حاج قاسم سلیمانی، از سوی وزارت 
ورزش و جوانان بازوبند پهلوانی به س��ردار اسماعیل کوثری به 
نمایندگی از خانواده س��ردار سلیمانی اهدا شد. مراسم میثاق 
جامعه ورزش و جوانان کشور دیروز یکشنبه ۱5 دی با پهلوان 
ماندگار مردم ایران، شهید عالی مقام سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
در محل وزارت ورزش و جوانان با حضور وزیر ورزش و جوانان، 
رئیس کمیته ملی المپیک و رئیس کمیته ملی پارالمپیک، مدیران 
کل ستادی و مسؤولان ورزش، روسای فدراسیون های ورزشی، 
ملی پوشان، پیشکسوتان، فرماندهان بسیج ورزش، خانواده های 
شهدا، جانبازان و ایثارگران ۸ سال دفاع مقدس برگزار  شد. در 
پایان این مراسم مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان بازوبند 
پهلوان ملی را به سردار کوثری، جانشین قرارگاه ثارالله سپاه که 
به نمایندگی از خانواده شهید سلیمانی در این مراسم حاضر شده 
بود، اهدا کرد. در این مراسم وزیر ورزش با تمجید از مقام شامخ 
سردار قاسم سلیمانی اعلام کرد آرامشی که در منطقه و در ایران 
برقرار است مدیون رشادت های حاج قاسم سلیمانی است. مسعود 
سلطانی فر گفت: مجددا شهادت حاج قاسم سلیمانی را تسلیت 
می گویم. امیدوارم همه در مسیر آرمان های این شهید حرکت 

کنیم. وی با بیان اینکه طی سال های گذشته گروه های تکفیری 
در منطقه نفوذ داشتند، تصریح کرد: این موضوع را همه به یاد 
داریم، اینها خود را به عنوان گروه مسلمان معرفی می کردند اما با 
تفکر افراطی گری آمدند و بر بخش های وسیعی از خاک سوریه و 
عراق حاکم شدند. وزیر ورزش ادامه داد: ناامنی در این کشورها در 
حال به اوج رسیدن بود که سپاه قدس ایران به فرماندهی شهید 
سپهبد قاسم سلیمانی و همرزمانش برای سازماندهی نیروهای 
آن کشورها وارد ماجرا شدند. امروز شاهدیم که بیش از ۸۰ درصد 
خاک سوریه از وجود نیروهای تکفیری پاک شده و تقریبا همه 
عراق در آرامش و امنیت به س��ر می برد. وی تاکید کرد: این به 
برکت دلاوری های حاج قاسم سلیمانی، همرزمانش و سپاه قدس 
بوده است. قطعا اگر این حضور و هدایت نبود شاید امروز باید با 
داعش و گروه های تکفیری در مرزها مبارزه کرده و می جنگیدیم، 
چرا که بخش های وسیعی در تصرف آنها بود. سلطانی فر با اشاره به 
اینکه انتقام سخت ملت ایران و تاوان ترامپ به خاطر این حرکتی 
که انجام شد دور نیست، گفت: اطمینان داریم سربازان آمریکایی 
بزودی منطقه را با ذلت ترک می کنند و با کمک همه کشورهای 
منطقه تامین امنیت ایجاد می شود، نیازی هم به حضور خارجی ها 
نخواهد بود. تفکر حاج قاسم سلیمانی یک تفکر و ایدئولوژی است 

که امروز باعث رویش های بسیاری خواهد شد.
س�ردار کوثری: خون حاج قاسم س�لیمانی سبب وحشت  ■

استکبار جهانی شده است
در پایان این مراس��م جانش��ین قرارگاه ثارالله س��پاه گفت: 

خون شهیدان بویژه حاج قاسم سلیمانی آنچنان وحدت و 
یکپارچگی ایجاد کرده که سبب وحشت استکبار جهانی 
ش��ده است. سردار اس��ماعیل کوثری، جانشین قرارگاه 
ثارالله سپاه در مراسم میثاق جامعه ورزش با شهید حاج 
قاسم سلیمانی صحبت هایش را اینچنین شروع کرد: با 

درود به ارواح پاک ش��هدا بویژه شهدای 
اخیر که توس��ط بدترین انس��ان ها 

ک��ه ادعای حقوق بش��ر دارند و 
در رأس آنه��ا رئیس جمهور 
آمریکا به ش��هادت رسیدند. 
حقیقتا باید بگویم دل همه 

ما داغدار ش��ده اس��ت اما قطعا خون این 
شهیدان آنچنان وحدت و یکپارچگی به 
وجود آورده که باعث وحش��ت استکبار 
جهانی شده است. جانشین قرارگاه ثارالله 

عنوان کرد: از برادران و خواهرانی که در کس��وت ورزش��کار در 
وزارت ورزش و دیگر نهادها خدمت می کنند، تش��کر می کنم 

که این مراسم باشکوه را برگزار کردند. 
ان ش��اءالله بتوانیم کاری کنیم که 
پرچم نظام مقدس جمهوری 
اسلامی سربلند و ملت ایران 

نیز پیروز و موفق باشد.

اهدای بازوبند پهلوان ملی به خانواده سردار شهید سلیمانی

ادای دین ورزش به پهلوان واقعی
گزارش

]  توتو اسپورت   [

تورینو، آخرین فرصت
]   اسپورت  [

]  موندودپورتیوو   [بازگشت جذاب داربی

داربی پر از هیجان خالص
]  گاتزتا  [

خوش آمدی ایبرا
]  آ.اس  [

دفاع عالی، بهترین حمله است

ای�ن روزها صحبت از بازگش�ت مجدد دکترحمیدرضا 
آصفی به هیأت مدیره باشگاه استقلال است، به همین بهانه و 
همچنین شهادت سپهبدحاج قاسم سلیمانی سراغ او رفتیم. 
دکتر آصفی در این گفت وگو بی آنکه بخواهد پرده پوشی کند 
به سوالات مطرح شده با شفافیت پاسخ داد. او درباره شهادت 
سردار سلیمانی حرف هایش را شروع کرد و سپس به موضوع 

استقلال و اتفاقات و حواشی پیرامون این تیم پرداخت.

زهره فلاح زاده
خبرنگار ورزشی


